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Puuveneseurojen suunnittelupalaveri

1. Seurapalaverin avaus

2. Laillisuus ja päätösvaltaisuus
• Ei päätösvaltainen, mutta puuvenejaoston päätöksentekoa ohjaava suunnittelupalaveri

• Päätettävänä asiana puuvenejaoston henkilöstövalinnat

• Seurat voivat tehdä ehdotuksia mm. seuraliigaa koskien puuvenejaostolle

• Mahdolliset äänestystilanteet – seura per ääni periaate
• Etäyhteydellä olevien osallistuminen mahdollisissa äänestystilanteissa

3. Seurapalaverin järjestäytyminen
• Puheenjohtaja

• Sihteeri

• Ääntenlaskijat/Pöytäkirjan tarkastajat

• Mahdolliset äänestystilanteet



4. Seuraliiga 2023 – pienvene –ja kirkkoveneliigan lopputulos

• Vuonna 2023 liigat ensimmäistä kertaa 
eriytettiin pien- ja kirkkoveneliigoiksi

• Pienveneliigaan osallistui 34 seuraa ja 
kirkkoveneliigaan 14 seuraa

Seura Pisteet

Kouvolan Soutajat 491

Takon Soutajat 316

Virtain Urheilijat 278

SU-41 242

Keravan Urheilijat 218

Vihtavuoren Pamaus 212

Oulun Kilpa-Veljet 173

Lohjan Seudun Soutajat 91

Ikaalisten Soutajat 71

Nokian Veneilijät 71

Mikkelin Soutajat 68

Forssan Salma 54

Joutsenon Kullervo 49

Puumalan hiihtäjät 38

Smark 35

Hollolan Urheilijat -46 33

Voiton Soutajat 26

Hämeenlinnan Latu 20

Lappeenrannan Soutajat 20

Nesteen Soutajat 20

Niemen Soutajat 19

Kaarinan Soutajat 16

Airoteam 15

Sysmän Sisu 13

Pakilan Veto 12

Kaarinan Urheilijat 12

Turun Soutajat 10

Kaarinan Soutajat 8

Valkeakosken Vesiveikot 6

Iso-Mustajärven Urheilijat 6

Sipoon Kanoottiklubi 4

Parikkalan Urheilijat 3

Kaukaan Lyly 2

Lappajärven Veikot 2

Yhteensä 2654

Seura Pisteet

Kouvolan Soutajat 445

Takon Soutajat 325

Vihtavuoren Pamaus 284,7

Voiton Soutajat 150

Sulkavan Urheilijat -41 120

Airoteam 90

Virtain Urheilijat 65

Niemen Soutajat 40,3

Ikaalisten Soutajat 40

Keravan Urheilijat 32,99

Nesteen Soutajat 30

Hiekkalinnan Soutajat 30

Forssan Salma 11,99

Mikkelin Soutajat 10

Yhteensä 1674,98

Pienveneliiga Kirkkoveneliiga



4. Pien- ja kirkkoveneliiga – liigapalkinnot (palkintopotti)

Pienveneliiga

Kilpailu Järjestäjä Veloitus

PV pitkä matka Sulkava Seura 750

PV keskimatka Pirkan Kierros/Tako 590

PV sprintti (Lahti) Vihtavuoren Pamaus 190

PV sprintti- ja normaalimatka Vihtavuoren Pamaus 2 600

Yhteensä 4 130

Lahjoitukset 750

Yhteensä 4880

Kirkkoveneliiga

Kilpailu Järjestäjä Veloitus

KV pitkä matka Tako 350

KV keskimatka Tako 750

KV sprintti- ja normaalimatka Voiton Soutajat 2 150

Yhteensä 3 250

Lahjoitukset 50

Yhteensä 3300

LAHJOITUKSET PIENVENE- JA KIRKKOVENELIIGAAN

Pienveneliigaan

Mirosa Capital 500

Hannu Liekola 200

Perttu Kivimäki/Rowing Gentlemen 50

Yhteensä 750

Kirkkoveneliigan

Perttu Kivimäki/Rowing Gentlemen 50

Yhteensä 50

Yhteensä 800



4. Pien- ja kirkkoveneliiga – liigapalkinnot

Pienveneliiga: Kirkkoveneliiga:

Seura/palkittava Pisteet Osuus Palkinto, EUR

Kouvolan Soutajat 491 6 1 330,91

Takon Soutajat 316 5 1 109,09

Virtan Urheilijat 278 4 887,27

Sulkavan Urheilijat -41 242 3 665,45

Keravan Urheilijat 218 2 443,64

Vihtavuoren Pamaus 212 1 221,82

LOSS 1 221,82

Yhteensä 22 4 880,00

Seura/palkittava Pisteet Osuus Palkinto, EUR

Kouvolan Soutajat 491 6 900,00

Takon Soutajat 316 5 750,00

Vihtavuoren Pamaus 278 4 600,00

Voiton Soutajat 242 3 450,00

Sulkavan Urheilijat -41 218 2 300,00

Airoteam 212 1 150,00

Hiekkalinnan Soutajat 1 150,00

Yhteensä 22 3 300,00



4. Seurastipendit (ehdotus SMSL:n hallitukselle)

Seuratoiminnan 

kehittaäminen

seuran nimi lukumäärä 40 € lukumäärä 50 € lukumäärä 50 € 20,00 €  60,00 €   summa 50,00 €   100,00 €    summa kerroin 50 YHT

Forssan Salama 0 0 € 0 -  €         1 50 € 2 0,5 70,00 €         0 0 -  €          -  €                   0 -  €                   120,00 €

Takon Soutajat 1 40 € 2 100,00 €   0 0 € 3 3 200,00 €       1 2 200,00 €     50,00 €                1 50,00 €                640,00 €

Vihtavuoren Pamaus 3 120 € 1 50,00 €     1 50 € 3 3 200,00 €       1,5 0 75,00 €       50,00 €                0 -  €                   545,00 €

Hiekkalinnan soutajat 12.10.2023 alkaen: Saimaan Soutajat Lappeenranta ry 2 80 € 1 50,00 €     0 0 € 0 1 60,00 €         0 0 -  €          -  €                   0 -  €                   190,00 €

Nokian Veneilijät r.y. 1 40 € 1 50,00 €     0 0 € 3 0 60,00 €         0 0 -  €          50,00 €                1 50,00 €                250,00 €

Keravan Urheilijat 0 0 € 2 100,00 €   1 50 € 3 0,5 90,00 €         0,5 0 25,00 €       100,00 €              2 100,00 €              465,00 €

Oulun KilpaVeljet 1 40 € 0 -  €         0 0 € 3 0 60,00 €         0 0 -  €          -  €                   0,5 25,00 €                125,00 €

Voiton Soutajat ry. 3 120 € 1 50,00 €     1 50 € 1 2 140,00 €       0 1 100,00 €     100,00 €              2 100,00 €              660,00 €

440 € 400,00 €   200 € 880,00 €       2 995,00 €

maksimi 200€

Valmentaja- ja ohjaajakoulutuslisenssimäärä Perämies ja tuomari U23 Kilpailuihin osallistuminen Kilpailuiden järjestäminen



5. Seurakysely – kyselyyn osallistuneet seurat

Seura Pisteet

Kouvolan Soutajat 491

Takon Soutajat 316

Virtain Urheilijat 278

SU-41 242

Keravan Urheilijat 218

Vihtavuoren Pamaus 212

Oulun Kilpa-Veljet 173

Lohjan Seudun Soutajat 91

Ikaalisten Soutajat 71

Nokian Veneilijät 71

Mikkelin Soutajat 68

Forssan Salma 54

Joutsenon Kullervo 49

Puumalan hiihtäjät 38

Smark 35

Hollolan Urheilijat -46 33

Voiton Soutajat 26

Hämeenlinnan Latu 20

Lappeenrannan Soutajat 20

Nesteen Soutajat 20

Niemen Soutajat 19

Kaarinan Soutajat 16

Airoteam 15

Sysmän Sisu 13

Pakilan Veto 12

Kaarinan Urheilijat 12

Turun Soutajat 10

Kaarinan Soutajat 8

Valkeakosken Vesiveikot 6

Iso-Mustajärven Urheilijat 6

Sipoon Kanoottiklubi 4

Parikkalan Urheilijat 3

Kaukaan Lyly 2

Lappajärven Veikot 2

Espoon Soutajat

Sulkava Seura

Joutele

Yhteensä 2654

Kyselyyn vastasi 15 seuraa

Nämä seurat edustavat 73 % pienveneliigan ja 84 % kirkkovene-
liigan pistepotista 



5. Vastaajien osallistuminen kesän 2023 SM-kilpailuihin
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5. Paras ajankohta KV pitkän matkan SM-kisojen järjestämiselle
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5. Paras paikka KV pitkän matkan SM-kisojen järjestämiselle
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5. Paras matka (km) KV pitkän matkan SM-kisojen järjestämiselle
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5. Miten KV kilpailuja ja kilpailumatkoja tulisi kehittää

• SM-soutujen markkinointi myös pienille, ns. nukkuville seuroille että matalalla kynnyksellä mukaan, saadaan uusia seuroja kisoihin.

• Matkojen lyhentäminen, kisaratojen kehittäminen, lyhyemmät lenkit tuo mukana nuoria soutajia. Perinteiset keski-ja pitkämatka ei palvele. Pitkämatka 
yhteislähtönä->kisan mielekkyyden takia. Tpr ei sovellu syksyksi järjestettäviin kisoihin-> tuulisuuden takia.

• Matkat ovat ihan hyvät. Pitkänmatkan kisa voisi olla hieman lyhyempi. Suurempi ongelma on osallistujien pieni määrä.

• Mielestämme pitkän matkan KV SM-kilpailun voisi lopettaa. Suursoutujen mestaruus on riittävä ja oikea formaatti pitkän matkan KV kisalla. Suursoutujen 
kannattaisi rakentaa tuo KV pitkän matkan "tuote" houkuttelevaksi (Sulkavan Soudut on ilmiö jo sinänsä, vrt. lumilautailu missä X-gamesit ovat arvostetuimpia 
kuin esim. MM-kisat).

Lisäksi formaatti jossa olisi kaksi sarjaa sekari yleinen ja sekari masters (yli 50 vuotta) ja tämä kilpailu olisi sprintti-, normaali- ja keskimatkalla.

• Kilpailukalenteriin mahdollisimman vähän päällekkäisyyksiä muiden lajien kanssa, suunnittelu.
- markkinointia myös pieniin seuroihin, matalalla kynnyksellä mukaan.

• SM-kilpailumatkojen valikoima pidettävä monipuolisena, pitkä matka pitää olla selvästi pidempi kuin esim. keskimatka, koska muutoin kahden kilpailutapahtuman 
järjestäminen ei ole mielekästä (tarkoitetaan esim. tilannetta, jossa keskimatka olisi 30km ja pitkämatka vain 40km).
SM-kilpailuja ei mielestämme ole realistista tai reilua järjestää vielä toukokuussa, koska tällöin etelän joukkueilla selkeä etu Keski- ja Pohjois-Suomen joukkueisiin 
nähden harjoitusolosuhteiden osalta, kun jäidenlähtö tyypillisesti sallii Etelä-Suomessa vesiharjoittelun aloituksen viikkoja aiemmin kuin pohjoisempana. 
Kilpailuiden olisi hyvä muuten jakautua tasaisesti kilpailukauden ajalle ottaen huomioon sen, että monet harrastajat kilpailevat sekä pienvene- että 
kirkkovenesoudussa, jolloin elo-syyskuussa kisoja on viime vuosina ollut ruuhkaksi asti.

• Kilpailumatkat , pitkän matkan kilpailu lyhyemmäksi max. 50km.
Lisenssimaksua pienentämällä saattaisi olla vaikutusta osallistujamäärään.

• Matkoilla ei ole vaikutusta lajin kehittymiseen.
Urheilullinen ajatus mukana kilpailujen järjestelyjen myöntämisessä, ajankohta on tärkein.

https://www.kyselynetti.com/?url=result_det&uid=3138997&f_rid=97226327
https://www.kyselynetti.com/?url=result_det&uid=3138997&f_rid=97247409
https://www.kyselynetti.com/?url=result_det&uid=3138997&f_rid=97247409
https://www.kyselynetti.com/?url=result_det&uid=3138997&f_rid=97257270
https://www.kyselynetti.com/?url=result_det&uid=3138997&f_rid=97261312
https://www.kyselynetti.com/?url=result_det&uid=3138997&f_rid=97261312
https://www.kyselynetti.com/?url=result_det&uid=3138997&f_rid=97261312
https://www.kyselynetti.com/?url=result_det&uid=3138997&f_rid=97261312
https://www.kyselynetti.com/?url=result_det&uid=3138997&f_rid=97261312
https://www.kyselynetti.com/?url=result_det&uid=3138997&f_rid=97324889
https://www.kyselynetti.com/?url=result_det&uid=3138997&f_rid=97324889
https://www.kyselynetti.com/?url=result_det&uid=3138997&f_rid=97333859
https://www.kyselynetti.com/?url=result_det&uid=3138997&f_rid=97333859
https://www.kyselynetti.com/?url=result_det&uid=3138997&f_rid=97333859
https://www.kyselynetti.com/?url=result_det&uid=3138997&f_rid=97333859
https://www.kyselynetti.com/?url=result_det&uid=3138997&f_rid=97333859
https://www.kyselynetti.com/?url=result_det&uid=3138997&f_rid=97333859
https://www.kyselynetti.com/?url=result_det&uid=3138997&f_rid=97358450
https://www.kyselynetti.com/?url=result_det&uid=3138997&f_rid=97358450
https://www.kyselynetti.com/?url=result_det&uid=3138997&f_rid=97404059
https://www.kyselynetti.com/?url=result_det&uid=3138997&f_rid=97404059


5. Miten KV kilpailuja ja kilpailumatkoja tulisi kehittää

• Voisiko pitkä matka olla vain sekareilla lauantaina ja sen jälkeen päättäjäisristeily Tallinnaan. Tällöin kisapaikka voisi olla Hki huudeilla ja miksipä ei merellä?

• Poistetaan kisamatkoista keskimatka (sekä pienvene ja kirkkovenesoutu) valikoimasta ja lisätään sprinttikisoja, jotta saadaan helpommin uusia mukaan harrastukseen. 
Tällöin vapautuu/säästetään 1 viikonloppu kesästä
Kisamatkat;
Uusi kisaviikonloppu, jolloin koko soutukansa kerääntyy yhteen sähäkkään kilpailuun; Lauantaina 5 km pienvenematka + pienveneviesti. Sunnuntaina miehet, naiset ja 
sekari kirkkoveneillä 5 km. Rata ns. tekninen rallirata, jossa joutuu kääntymään
Sprinttikisat; matkat 2 ja 10 km
Pitkä matka 30 km

• Kilpailumatkoja tulee lyhentää, jotta samat soutajat jaksavat kahtena päivänä soutaa. Soutaja-/seuramäärät eivät muussa tapauksessa riitä pitämään tapahtumien 
taloutta päällänsä.
Jos halutaan kolme kirkkovenekilpailua kalenterissa edelleen säilyttää, matkat voisivat olla:
sprintti ja normaalimatka 2000 m ja 5 km
Keskimatka 10 tai 15 km
Pitkä matka 20 km.
Vaihtoehtoisesti
Sprintti ja normaalimatka 2000m ja 10 km
Keskimatka 20 km
Pitkä matka pois. Selvää viitettä, että SM-kilpailuja liikaa.
Etenkin seurat, jotka kilpailevat pien-, sekä kirkkoveneissä.

• Mahdollisimman helpolla kuviolla olisi mahdollisuus muodostaa yhteisjoukkueita kahden tai useamman seuran kesken.
• Koko kisakalenteri uusiksi niin, että pitkän matkan kisa olisi kauden viimeinen kisa viimeistään syyskuun puoliväliä.

• Sulkavalla on ylivoimaisesti eniten kilpakykyisiä joukkueita kesän aikana. Pitäisi kysyä näiltä kirkkovenejoukkueilta mikä heidät saisi osallistumaan SM-lähtöön siellä tai 
miksi he eivät osallistu tasostaan huolimatta. Päivä olisi luontaisimmin pe, jossa joukkueista suurin osa. Nyt SM-kisoja yläpidetään osittain pienveneilijöiden ehdoilla. 
Fokuksena tulisi olla kirkkovenejoukkueet.

Samalla toki pitää kysyä minkä takia Sulkava ei ole halukas järjestämään SM-lähtöä. Kuinka tätä motivaatiota voisi lisätä.

Ensi vuonna Pirkan soutu SM-KV kilpailu on liian lähellä Sulkavan soutuja. Tämä ei ole kummankaan tapahtuman etu.

Matkan pituudesta ihmetyttää( ja osaa jopa huvittaa) kuinka KV pitkä matka voi olla vain 35km ja pienpuuveneissä paljon pitempi.

https://www.kyselynetti.com/?url=result_det&uid=3138997&f_rid=97453542
https://www.kyselynetti.com/?url=result_det&uid=3138997&f_rid=97475823
https://www.kyselynetti.com/?url=result_det&uid=3138997&f_rid=97475823
https://www.kyselynetti.com/?url=result_det&uid=3138997&f_rid=97475823
https://www.kyselynetti.com/?url=result_det&uid=3138997&f_rid=97475823
https://www.kyselynetti.com/?url=result_det&uid=3138997&f_rid=97475823
https://www.kyselynetti.com/?url=result_det&uid=3138997&f_rid=97475823
https://www.kyselynetti.com/?url=result_det&uid=3138997&f_rid=97490264
https://www.kyselynetti.com/?url=result_det&uid=3138997&f_rid=97490264
https://www.kyselynetti.com/?url=result_det&uid=3138997&f_rid=97490264
https://www.kyselynetti.com/?url=result_det&uid=3138997&f_rid=97490264
https://www.kyselynetti.com/?url=result_det&uid=3138997&f_rid=97490264
https://www.kyselynetti.com/?url=result_det&uid=3138997&f_rid=97490264
https://www.kyselynetti.com/?url=result_det&uid=3138997&f_rid=97490264
https://www.kyselynetti.com/?url=result_det&uid=3138997&f_rid=97490264
https://www.kyselynetti.com/?url=result_det&uid=3138997&f_rid=97490264
https://www.kyselynetti.com/?url=result_det&uid=3138997&f_rid=97490264
https://www.kyselynetti.com/?url=result_det&uid=3138997&f_rid=97490264
https://www.kyselynetti.com/?url=result_det&uid=3138997&f_rid=97490549
https://www.kyselynetti.com/?url=result_det&uid=3138997&f_rid=97492011
https://www.kyselynetti.com/?url=result_det&uid=3138997&f_rid=97494252
https://www.kyselynetti.com/?url=result_det&uid=3138997&f_rid=97494252
https://www.kyselynetti.com/?url=result_det&uid=3138997&f_rid=97494252
https://www.kyselynetti.com/?url=result_det&uid=3138997&f_rid=97494252
https://www.kyselynetti.com/?url=result_det&uid=3138997&f_rid=97494252
https://www.kyselynetti.com/?url=result_det&uid=3138997&f_rid=97494252


5. Mitä mieltä olette seuraliigasta, pistelaskusysteemistä ja liigapalkinnoista

• Vapaaehtoisten tukihenkilöiden nimien julkistaminen, kuten luvattiin. Pienempänä pottina henk.koht. liigapalkinnot.

• Seuroille liigapotti hyvä toimintaraha maksaa esim. osallistumismaksuja.

• Voisivat olla yhdessä niin pienveneet kuin kirkkoveneetkin. Pientä porukkaa on turha pilkkoa vielä pienemmäksi.

• Mielestämme seuraliiga tulee säilyttää ja liigojen eriyttäminen oli hyvä uudistus.

• -Seuraliiga on hyvä kun jaettu kirkkoveneet/pienveneet.

• Kirkkoveneet:

 Pistelaskusysteemi hyvä koska kaikki joukkueet saa pisteitä.

 Kaikki liigaan osallistuvat seurat pitäisi palkita, kannustaisi pieniäkin seuroja osallistumaan, vaikka edes yhteen kisaan kaudessa.

• Liigojen erottamisen näemme pääosin hyvänä asiana, mikä mahdollistaa myös vain pienvenesoutuun tai vain kirkkovenesoutuun 
panostavien seurojen "pärjäämisen" paremmin. Sponsorirahan tai ulkopuolisen tuen kerääminen on kannatettavaa, ja voisi auttaa 
pitämään myös osallistumismaksut kohtuullisena mahdollistaen osallistumisen myös matalammalla kynnyksellä.

• Seuraliigalla ei ole pienessä seurassa kovin paljoa merkitystä, voitaisiin lopettaa kokonaan.

• Nykyinen kahden liigan systeemi on parempi ja tasapuolisempi kuin aiempi yksi liiga.



5. Mitä mieltä olette seuraliigasta, pistelaskusysteemistä ja liigapalkinnoista

• Olemme pieni seura, toivoisimme että pisteytyksessä otetaan huomioon, pisteytys pitäisi olla suhteutettuna seuran kokoon, jolloin myös 
pienillä seuroilla olisi mahdollisuus pärjätä liigassa.

• Tuntuu kohtuuttomalta, että isot seurat ovat aina niin ylivoimaisia.

• Seuraliigan pistelaskujärjestelmä on hyvä ja kaksi liigaa on hyvä asia
• Seuraliigan rahapalkintoja ei kannateta, ellei saada ulkopuolista sponsorirahaa mukaan pottiin

• Jakaminen jättää selkeästi kirkkoveneet vähemmälle huomiolle. Seurat keskittyvät pv-liigaan.
• Liigat pitäisi yhdistää.
• Pistelasku on pienveneissä epätasa-arvoinen.
• Sarjat samanarvoisiksi, pisteitä tulee kertyä soutajamäärän suhteessa.
• Vuoro- ja parisoudussa venekunnalle tuplapisteet. Näin siksi, että osaanottomaksut kaikilla samat, ei voi olla niin että yleinen yksikkö saa 

samalla rahalla nelinkertaisen pistemäärän ikäsarjan vuoro- ja parisoutuun verrattuna.

• Seuraliiga on hyvä kannustin ja mittari. Ehkä on hyvä, että pienveneliiga on erikseen, koska kaikki seurat eivät pysty yksin muodostamaan 
kirkkovenejoukkuetta tai sitten olisi helppo kuvio yhteisjoukkueen muodostamiseen seurojen kesken.

• Eriyttäminen oli ihan hyvä juttu.

• Seuramme ei ole menestynyt näissä ja ei olla riittävän hyvin perehdytty vastatakseen tähän kysymykseen.



5. Mitä mieltä olette nykyisen puuvenesoudun SM-kisaohjelmasta
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5. Miten SM-kisaohjelmaa tulisi muuttaa

• Kirkkoveneiden keskimatka kesäkuun alku, pitkä matka Pe ilta Sulkavalle, sprintit elokuun loppuun.

• Huomioimalla kesän muut tapahtuma, esim KK

• Nuorten houkuttelemiseksi kesäisempi ajankohta sprintti- ja normaalimatkan kilpailulle (tämä on kisa johon voidaan saada nuoria)

• Kirkkoveneet: Keskimatka kesäkuun alku, pitkämatka Sulkava, sprintit elokuun puoliväli/loppu.

• Kilpailukalenterissa huomioitava paremmin kilpailuiden tasainen jakautuminen kesä-syyskuulle ottaen huomioon sekä pienvene- että 
kirkkovenekisat, ei kisoja ainakaan aikaisin toukokuussa

• Sprintti- ja normaalimatkojen kisat ei saisi olla enää syyskuun puolella.

• Pitkänmatkan kilpailu keski- tai loppukesästä

• Pitkä kirkkis vain sekarilla - silloin voi joistakin seuroista tulla kaksikin joukkuetta

• SM-kisamäärä ehkä jo liian suuri.

• Ajankohdat uusiksi niin että kv pitkän matkan kisa viimeiseksi. Ei kolmea viikonloppua peräkanaa puuvenesoudun SM-kisoja. Yksi 
pienvenekisa ennen Sulkavaa?



5. Miten lisää tuomareita, jotta SM-kisat pystytään järjestämään

• Tuomaritehtäviin on henkilöitä.
• Sääntöjen selkeä noudattaminen, radat selkeät, järj. vastuullisuus kisojen jäejestäjänä-> tasapuolisuus, kaikki toimii sekä tiedottaminen 

(radan/kisankulun suhteen ym.)

• Meidän seurassa ei ole tuomaria / tuomareita. Seuramme kilpasoutajat soutavat olympia- ja coastal veneillä. Puuvenesoutu on 
seurassamme pelkästään kuntoliikuntaa.

• Jokaisen seuraliigapalkinnoille päässeen seuran tulisi huolehtia, että heillä on seuraavalla kaudella käytettävissä yksi nimetty tuomari.

• Kisajärjestäjiä voisi edellyttää siihen, että osoittaa tuomarin johonkin toiseen kauden kilpailuun (sellaisia hakemuksia suositaan)

• Seurallamme on muutamia tuomarikoulutettuja ja heitä voidaan pyytää tuomaritehtäviin (osa soutaa)

• Omassa seurassamme aktiivisten seuratoimijoiden määrä riittää tällä hetkellä hädin tuskin ylläpitämään omaa toimintaa, joten 
tuomaritehtäviin resurssimme eivät tällä hetkellä riitä. Mielestämme tuomaritehtäviin tulisi ylipäätään saada enemmän puolueettomia 
henkilöitä, jotka eivät välttämättä edustaisi mitään yksittäistä soutuseuraa. Olisiko tuomaroinnissa mahdollista tehdä jossain määrin 
yhteistyötä esim. melonnan lajien kanssa (lisä)kouluttamalla melontalajien tuomareita toimimaan myös soudun tuomareina ja 
päinvastoin?

• Seurastamme varmasti löytyisi halukkaita tuomarikoulutukseen/toimintaan. Liiton/jaoston koulutusaikataulun 
julkistaminen/ilmoittautumiset on lähes aina ollut niin lyhyellä varoitusajalla ettei niihin ole kovin helppoa saada osallistujia. Sama koskee 
KV:n perämieskoulutusta. Seurastamme on tehty ehdotus puuvenejaostolle koulutustoiminnan kehittämisestä.



5. Miten lisää tuomareita, jotta SM-kisat pystytään järjestämään

• Tuomareiden arvostusta lisättävä.

• Lisäämällä tuomarikoulutuksien ja -toiminnan tiedotusta.

• Vipalla on kurssit käyneitä tuomareita - koitetaanpa aktivoida kaverit.

• Tuomarikurssista hyvissä ajoin (vähintään 3 kk etukäteen) ilmoitus kaikille seuroille.
• Kurssien markkinointi useamman kerran ennen kurssia.

• Voisiko palata yhden tuomarin malliin, mutta tuomarineuvoston muodostaisivat seurojen joukkueenjohtajat yhdessä tuomarin ja 
kilpailunjohtajan kanssa.

• Kaikki osallistuvat seurat voivat nimetä halutessaan tuomarineuvostoon yhden edustajan joukkueenjohtajana ja tämä henkilö voi olla 
myös soutaja ko kilpailussa.

• Seurassamme on ollut keskustelua halukkuudesta tuomaritehtäviin ja on jo yksi tuomarikoulutuksen käynyt. Halukkuutta saattaisi olla ja 
olemme valmiit keskustelemaan lisää asiasta ja osallistumaan tuomarikoulutukseen.



5. SM-arvosta 

SMSL:n hallitus on päivittämässä yleisiä kilpailusääntöjä kaudella 2024 ja muutokset koskevat myös puuvenesoutua. Eräs esitetty 
muutos koskee SM-arvoisia kilpailuja ja SM-mitalien jakamista. Jos muutos toteutuu, niin SM-arvoisia olisivat vain ne lähdöt, johon on 
ilmoittautunut vähintään kolme venekuntaa. Mikäli johonkin lähtöön on ilmoittautunut vähemmän kuin kolme venekuntaa, ei lähdöllä 
ole SM-arvoa eikä ko. lähdössä jaeta SM-mitaleja. Mitä mieltä olette tästä mahdollisesta muutoksesta?

3

12

SM-arvo

Seuraliigan pisteet vain SM-lähdöistä

Seuraliigan pisteet kaikista lähdöistä



5. Seuraliigan pisteet, jos kaikilla sarjoilla ei ole SM-arvoa 

Miten seuraliigan pisteet olisi laskettava ja jaettava, jos SM-arvoa ei jollakin sarjalla ole mahdollisen muutoksen tapahduttua (ja 
venekunta soutaa matkan ei SM-arvoisena)

3

12

Seuraliigan pisteet

Seuraliigan pisteet vain SM-lähdöistä

Seuraliigan pisteet kaikista lähdöistä



5. Mielipiteitä mahdollisesta yleisten kilpailusääntöjen muutoksesta

• Puuvenesoudussa oltava autonominen toiminta. Puuvenesoutu on perinnelaji, ikäjakauma ei mahdollista sitä että mentäisiin o-
luokan/coastalin säännöillä. Oma laki/säännöt-> puuvenejaosto ylin päättävä taho. Ongelma tilanteissa suoraan O-komitealle. KTV: 
ymmärtääkö mitä puuvenesoutu on/tarkoittaa?

• Mielipiteemme on, että puuvenesoudun ja sisäsoudun on saatava poikkeus yleisistä kilpailusäännöistä, jos edellä kuvattu muutos 
toteutuu ja SM-arvo ja mitalit jaetaan myös lähdöistä missä vähemmän kuin kolme venekuntaa/soutajaa.

• Mikäli poikkeusta ei saada, niin tämä tulee laskemaan merkittävästi lisenssien määrää ja vie lajia alaspäin

• Mielestämme SM-mitalit tulisi ehdottomasti ratkaista suoritukseen perustuen, eikä jakaa niitä osallistumismitaleina, eli sarjat, joissa 
osallistujia on vähemmän kuin kolme eivät tarvitse SM-arvoa. Sen sijaan liigapisteet pitäisi jakaa SM-arvosta riippumatta, jos ennakkoon 
SM-lähdöksi kaavaillun sarjan osallistumismaksuun sisältyy liigamaksu.

• Suunnitellut muutokset ei ainakaan puuvenesoutua kehitä, päinvastoin saattaa tulla aktiivisoutajien lopettamisia lajissa.
• Myös lunastettujen lisenssien määrä luultavasti pienenee ja sitä kautta myös SM-kisojen osallistujamäärät pienenee.

• Kilpailijaa kohtaan on ehdottoman väärin rankaista siitä, että muita ei ole ilmoittautunut.

• Suunnistuksessa esim. suunnistusliitto päättää etukäteen SM-kilpailujen sarjat perustuen edellisten vuosien osallistujamääriin. Kilpailijalla 
ja järjestäjällä tulee olla tieto onko kyseessä SM-kilpailu kilpailuun ilmoittautuessa. Toinen vaihtoehto on meittiä sarjojen yhdistämistä 
tietyillä kriteereillä, jos osallistujia on kovin vähän.



5. Mielipiteitä mahdollisesta yleisten kilpailusääntöjen muutoksesta

• Emme näe tarpeellisena muuttokselle. Perustelu:
• - Ei lisää osallistumismäärää
• - Ei ole reilua esim M80 sarjan atleetteja kohtaan tai nuoria soutajia kohtaan

• -SM-arvon rinnalla sarjajakoja olisi mietittävä uudelleen (harkittava 40v sarjan poistamista, jolloin yleiseen sarjaan saataisiin soutajia 
mukaan enemmän).

• Yhteistoimintajoukkueet on sallittava, jotta kirkkovenejoukkueita saadaan mukaan kilpailuihin
• Seurasiirtojen ilmoitus viimeistään samaan aikaan kuin yhteistoimintajoukkueiden ilmoitukset, eli ennen kauden alkua.
• Onko voimassa sääntö "jos et souda lähtöä, niin kaikki muut päivän suoritukset hylätään". Tämä pitäisi poistaa, esim. kiireaikataulut 

pienvenekisoissa, jolloin huonolla tuurilla et ehdi kaikkiin lähtöihin.

• Toivomme SM-arvojen ja sarjojen muodostumisen säilyvän ennallaan.

• Ikäsarjoissa yli 70-vuotiaille pitäisi olla SM-arvo joka tapauksessa. Osanottajat vähenevät, eikä voi ajatella että millään kannustuksella 
osallistumaan olisi enää mahdollista saada ko. sarjoihin osallistujia lisää.

• Kuunnelkaa soutajia eli näitä vastuksia sekä muita kentältä tulevia viestejä.

• Soutu ja huopaus palstalla yli 1000 soutajaa ja vaikka läheskään kaikki ei ole äänessä, niin sieltäkin kun kuuntelee herkällä korvalla, niin 
viestit ovat aika selkeitä mikäli niitä haluaa kuunnella.



5. Mielipiteitä soudusta, soutukilpailuista - parannusehdotuksia

• Enempi /uusia seuroja (jotenkin houkutella mukaan) kisajärjestäjiksi.
• Tasavertaisuus soutajien suhteen-> ei naaman/seuran mukaan (samoin tuomaritoiminnassa).
• Koulutuksia seuroille( valmennus/tekniikka jne).
• Puuvenesoudun kehittäminen kaikille Suomen soutajille tasa-arvoisesti.

• Iso haaste saada nuoria innostumaan soudusta . Tämä on varmasti yhtä haasteellista muuallakin kuin vain meillä Espoossa.

• Mitalien on säilyttävä, mutta voisivat ihan hyvin olla kotimaisesta puusta hyvin designattuna

• Enemmän yhteistyötä seurojen välille.

• Soudun markkinointia ja tunnettuutta tulee entisestään lisätä, ja nuoria houkutella toimintaan mukaan ottamalla rohkeasti käyttöön 
erilaisia sosiaalisen median alustoja ja tuottamalla kiinnostavaa ja vaihtelevaa sisältöä someen. Myös yhteistyö esim. crossfit-salien kanssa 
antaa pienemmillekin seuroille mahdollisuuden tarjota sekä omille jäsenilleen laadukkaat harjoitteluolosuhteet, että mahdollisesti lajista 
kiinnostuneille crossfit-harrastajille laadukasta soutuohjausta ja samalla voidaan puhtaasti sisäsoutajia mahdollisesti houkutella myös 
muiden soudun lajien pariin.

• Pienissä, rajallisten resurssien kanssa kamppailevissa seuroissa kaivattaisiin konkreettista ja helposti löydettävää tietoa siitä, millaista 
tukea seuratoimijoille on tarjolla, tai onko sitä. Parhaiden käytäntöjen jakaminen seurojen kesken voisi antaa uutta ideaa oman seuran 
kehittämiseen, ja siihen, miten toisissa seuroissa onnistutaan pitämään soudun ja yhteisen tekemisen kipinää yllä tai herättämään se 
uudestaan.

• Puuveneseurojen jäsen- ja lisenssimaksut Soutuliittoon on kohtuuttoman suuret verrattuna siihen mitä liitosta saadaan. Tähän pitäisi 
saada muutos.



5. Mielipiteitä soudusta, soutukilpailuista - parannusehdotuksia

• Miksi puuvenesoutu on osa melonta- ja soutuliittoa, jos puuvenesoudulla ei ole kansainvälistä toimintaa?

• Soutujaoston tiedottamista aktivoitava. Soutujaoston tiedottajan tulee jakaa kuvia / infoa joka ikisestä kisatapahtumasta tai muusta 
aktiviteetista. Myös soutujaoston päätöksistä ja kokouksien kulusta olisi mukava saada kuvia ja infoa päätöksistä realiajassa. Jokaisessa 
soutukilpailussa kisajärjestäjän on nimettävä kisan somevastaava. Näin varmistetaan lajimme näkyvyys somessa.

• Toivotaan Liiton hallituksen kehittävän ja nopeuttavan tiedottamista sitä huomattavasti.
• Toivotaan, että SMSL kehittää ja aktivoi sosiaalisen median päivityksiä ja markkinoisivat soutua kaikille.
• Toivotaan, että puuvenejaos olisi päätäntävalta liittyen puuvenesoutuun, eli olisi korkein toimielin puuvenesoudussa.

• Kilpailut olleet toimivia ja hyvin järjestettyjä. Yksittäisiä ongelmia saattanut esiintyä, mutta niille ei pitäisi liikaa painoarvoa antaa.
• Pienveneviesti on mielestämme paikallaan järjestää Sprintti-/Normaalimatkan kisan yhteydessä, jolloin paikalla on jo valmiiksi paljon 

seurojen edustusta soutamassa eri kokoonpanoilla.

• Toivomme pienveneiden keskimatkan SM-kisan palaavan Tampereelle.

• Kuunnelkaa soutajia eli näitä vastuksia sekä muita kentältä tulevia viestejä. Toki voi keksiä uusia luoviakin ratkaisuja, mutta niidenkin 
toimivuutta kannattaa vähän testata ns. kentällä.

• Uusien ideoiden puute voi olla ongelma, mutta selkeimmin on tullut mielestämme esiin ongelmat, että niitä ketkä kisoissa soutaa, tai 
haluaisi soutaa, ei huomioida. Ajatus tulisi olla johto ja päättävällä tasolla, että olemme palvelutehtävässä jäsenistölle. Olemme luomassa 
mahdollisimman hyviä puitteita harrastaa ja kilpailla.

• Tämä kysely juuri osoittaa sitä, että teitä kiinnostaa soutajien mielipiteet..kiitos siitä!!



6. Vuoden 2024 puuvenesoudun kilpailukalenteri

Kilpailu Paikka Seura Ajankohta

KV keskimatka Jyväskylä Vihtavuoren Pamaus 8. - 9.6.2024

PV pitkä matka Sulkava Sulkava-Seura 13.7.2024

KV pitkä matka Tampere Takon Soutajat/Pirkan kierros 27.7.2024

PV keskimatka Lohja LOSS 10.8.2024

KV sprintti- ja 10 km Mikkeli Mikkelin Soutajat 17.8. - 18.8.2024

PV sprintti- ja 10 km Tampere Takon Soutajat 24. - 25.8.2024



7. SM-sarjat ja veneluokat vuodelle 2024



8. Osanottomaksut vuoden 2024 SM-kilpailuihin

• Kauden 2023 osanottomaksut SM-kisoissa olivat:

• PV 1 km/10 km -> 20 eur/soutaja

• PV keskimatka -> 35 eur/soutaja

• PV pitkämatka -> 50 eur/soutaja

• PV viesti -> 20 eur/soutaja 180 eur/joukkue

• KV 2 km/10 km -> 300 eur/vene

• KV keskimatka -> 350 eur/vene

• KV pitkämatka -> 750 eur/vene

• Kaikki seurat eivät ole sitoutuneet puuvenejaoston esittämiin osallistumismaksuihin

• Onko tarvetta muutoksille?

Järjestäjän tilitys liigapalkintoihin 2023:

50 € /kirkkovenejoukkue
5 € / pienvenesoutaja

45 € / PV-viestijoukkue



9. Seuraliiga 2024

• Järjestäjien tilitykset 50 €/KV joukkue, 5 €/soutaja ja 45 €/PV-viestijoukkue

• Pistelasku: 
• Sarjakohtainen perustuu osallistujamäärään (esim. 10 soutajaa -> Sija I 10 pistettä, Sija II 9. pistettä, sija III 8 pistettä ….sija 10 saa 1 

pisteen)

• Liigapotti (= kokonaissumma koostuu järjestäjien tilityksistä ja mahdollisista lahjoituksista)

• Kokonaissumma jaetaan 24:llä ja palkinto jaetaan kuuden menestyneimmän seuran kesken sekä 
yksi liigaosuus jaetaan tunnustuspalkintona

• Onko tarvetta muutoksille seuraliigan pistelaskuun tai palkintojen määräytymiseen?



10. Vuoden 2025 SM-kilpailujen järjestäjähakemukset

• Vuoden 2025 puuveneiden SM-kilpailuja hakivat seuraavat seurat:

• Kirkkoveneiden keskimatka

• Takon Soutajat, Pyhäjärvi, ajankohta?

• Vihtavuoren Pamaus, Jyväsjärvi, 14.-15.6.2025

• Su-41 soutujaosto, Sulkavan soutustadion, kesäkuu 2025 

• Pienveneiden pitkä matka

• Sulkava-seura ry, 13.7.2025

• Kirkkoveneiden pitkä matka 

• Takon Soutajat, Pyhäjärvi, ajankohta?

• Sulkava-seura ry, ajankohta?

• Pienveneiden keskimatka

• Lohjan Seudun Soutajat



10. Vuoden 2025 SM-kilpailujen järjestäjähakemukset

• Pienveneiden sprintti ja normaalimatka sekä pienveneviesti

• Takon Soutajat, Kaukajärvi, ajankohta?

• Vihtavuoren Pamaus, Jyväsjärvi, ajankohta?

• Joutsenon Kullervo, Holiday Club Saimaa, 30.-31.8.2025

• Kouvolan Soutajat, Radalla Resort (Iitti, Urajärvi), elokuu 2025

• Ikaalisten Soutajat ry, Ikaalinen Spa Hämyläntie, 16.-17.8.2025 tai 23.-.24.8.2025

• Kirkkoveneiden sprintti- ja normaalimatka

• Airoteam, Ristiina Pökkäänlahti, elokuu 2025

• Takon Soutajat, Kaukajärvi, ajankohta?

• Su-41 soutujaosto, Sulkavan soutustadion, elokuu 2025 



11. Puuvenesoudun Säännöt

• Puuvenesoudun sääntömuutostarpeet arvioidaan jaoston toimesta kevään 2024 aikana

• Kaudella 2024 suunnitteilla sääntöjen läpikäynti yhdessä tuomareiden kanssa, jotta heidän palaute voidaan 
huomioida sääntömuutoksissa (epäselvyyksien ja tulkintavaihtoehtojen selvittäminen)

• Mahdollisten yleisten kilpailusääntöjen vaikutus puuvenesoudun sääntöihin

• Muutokset astuvat voimaan hyvissä ajoin ennen kauden aloitusta

• Vuonna 2023 tehtiin pienempiä täsmennyksiä sääntöihin 



12. Koulutus

• Tuomaritoiminnan järjestäminen
• Ongelmana ollut saada riittävä määrä osaavia tuomareita SM-kilpailuihin

• Ilman laajaa tuomariverkostoa ei pystytä järjestämään riittävän tasokkaita SM-kilpailuja

• Tuomarikoulutuksia järjestetty tarpeen mukaan – tarve yhteiselle tuomareiden tapaamiselle

• Seuroista toivotaan aktiivisia soudun tuntevia henkilöitä osallistumaan tuomarikoulutukseen

• Perämieskurssit
• Järjestetään tarvittaessa seuroille ja halukkaille

• Valmennuskurssit
• Sisäsoudun valmennusohjelma kaudella 2023-2024 avattu (Elias Lehtonen). Ohjelma löytyy Melonta- ja soutuliiton nettisivuilta 

kohdasta sisäsoutu

• Muu koulutustarve



13. Puuvenejaosto kaudelle 2024

• Jaoston tehtävät:

• suunnittelee, toteuttaa ja arvioi lajin kehitystä kansallisesti liiton strategian mukaisesti

• vastata kansallisesta kilpailutoiminnasta ja sen kehittämisestä

• kehittää, seurata ja arvioida kansallista kilpailujärjestelmää

• esittää SM-kilpailun järjestäjät kilpailu- ja valmennusvaliokunnalle

• vahvistaa muun kansallisen kilpailu- ja tapahtumakalenterin

• antaa asiantuntemuksensa lajipäällikölle lajin toiminta- ja taloussuunnitelman valmisteluun ja toteuttamiseen

• valvoa ja arvioida tuomaritoimintaa

• esittää kilpailu- ja valmennusvaliokunnalle muutoksia kansallisiin kilpailusääntöihin - kutsua koolle seurakokoukset - koordinoida valmentaja-, turvallisuus-, tuomari- ja 
ohjaajakoulutusta yhdessä lajipäällikön ja koulutusvaliokunnan kanssa

• ohjaa, suunnittelee ja kehittää nuorisotoimintaa yhteistyössä harrastekoordinaattorin kanssa

• kehittää kansallista Masters-kilpailutoimintaa

• tiedottaa lajiin liittyvistä asioista toimiston avustuksella

• vahvistaa kilpailujen ylituomarit SM-kisoihin

• valmistella lajin budjettiesitys hallituksen antamien budjettiraamien puitteissa

• koordinoida kansainväliselle tasolle tähtäävää valmennus- ja kilpailutoimintaa (pl. lajit, joissa on päätoiminen valmennuspäällikkö)

• lajikohtaisten kehittämisstrategioiden laatiminen ja painopistealueiden määrittely

•  Lisäksi puuvenejaosto vastaa puuvene- ja sisäsoudun:

• kansallisen kilpailukalenterin tekemisestä

• SM-kilpailuiden järjestäjien vahvistamisesta

• tuomarikoulutuksesta

• toimii ensimmäinen valitusasteena puuvene- ja sisäsoudun urheilullisissa kysymyksissä. Päätöksistä voi valittaa hallitukselle 



13. Puuvenejaosto kaudelle 2024

• Nykyisen jaoston tehtävät ja vastuut:

• Puheenjohtaja (Juha Karttunen)

• Puuvenesoudun lajipäällikkö, valmistelee ja kutsuu koolle kokoukset, budjetin ja toimintasuunnitelman laadinta sekä pitää homman kasassa 
jne.

• Varapuheenjohtaja (Kari Aronen)

• Toimii puheenjohtajan apuna juoksevissa asioissa sekä toimii jaoston puheenjohtajana puheenjohtajan ollessa estyneenä

• Sihteeri (Soile Hakala)

• Pitää pöytäkirjaa jaoston kokouksisa ja seurakokouksissa. Avustaa puheenjohtajaa juoksevien asioiden hoidossa

• Tuomari-, perämies- ja kilpailujärjestäjäkoulutus (Jukka Paananen)

• SM-kisojen koordinointi, avustaa SM-kisojen järjestelyissä, järjestää ja koordinoi SM-kisojen ylituomarit. Koulutusten järjestäminen. Pitää yllä 
tuomari- ja perämieskorttirekisteriä

• Puuvenesoudun ja sisäsoudun seurapisteiden laskija (Jari Leinonen)

• Seurapisteiden laskenta, 

• Puuvenesoudun SM-kisojen koordinaattori (Harri Metsäranta)

• SM-kisahakemukset ja hyväksyntä. Kansalliset kilpailut

• Kilpailusäännöt ja kaluston ylläpito (Ari Arpianen)

• Puuveneiden kilpailu- ja kalustosääntöjen päivitys, liiton kalusto

• Tiedottaminen ja markkinointi (Marika Laaksonen)

• Päätöksistä tiedottaminen, varmistavat että liiton nettisivut ovat ajantasalla sekä vastaavat tiedottamisesta. Markkinointi



13. Puuvenejaosto kaudelle 2024

• Nykyiset jäsenet: Juha Karttunen (pj), Kari Aronen(varapj), Soile Hakala (sihteeri), Jukka Paananen, 
Harri Metsäranta, Marika Laaksonen, Ari Arpiainen, Olli-Pekka Lehtonen ja Jari Leinonen

• Erovuorossa: 
• Soile Hakala

• Harri Metsäranta

• Jukka Paananen

• Marika Laaksonen

• Jari Leinonen

• “Lajin seurakokous valitsee jaostoon tasapuolisesti yhteistyökykyisiä henkilöitä”

• Valitaan kauden 2024 puuvenejaosto
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